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Protokol N r 11/2007 

z posiedzenia Komisji O§wiaty i Kultury 


w dniu 20 listopada 2007 r. 


Posiedzenie rozpocz~to 0 godz. 16.00 
Porz'\.dek obrad oraz lista obecnosci stanowi'\. zal'\.cznik do protokolu. 
W posiedzeniu Komisji udzial wzi~li : 
l.Przewodnicz'\.cy Rady Miejskiej w Toszku - Pan Marcin Kwasniok 
2.Przewodnicz'\.cy Komisji Rolnictwa - Pan Krystian Kielbasa 
3.Przewodnicz'\.cy Komisji Budzetu i Rozwoju - Pan KrzysztofBartnicki 
4.Czlonek Komisji Budzetu i Rozwoju - Pan Marek Rotkegel 

Ad.1 
Przewodnicz'\.ca Komisji Pani Maria Bukowska odczytala ze statutu Centrum 
Kultury "Zamek w Toszku"zawarte w § 5 cele oraz podstawowe zadania 
jednostki. 
W zwi'\.zku z zastrzezeniami skierowanymi pod adresem Centrum Kultury Pani 
Bukowska zwrocila si~ 0 dyskusj~ w tej sprawie i wypracowanie takich 
kierunkow dzialania , ktore pozwol'\. na wymaganie oraz rozliczanie. 
Radny Marek Pawlowski stwierdzil , iz od 3 lat upomina si~ 0 pewne dzialania 
i w'\.tpi , aby udalo si~ je zrealizowac.Przez ten okres brak jest spotkan z 
soltysami i Dyrektorami szkol , ktore pozwolilyby na wypracowanie 
konkretnych dzialan.Do dnia dzisiejszego radny nie otrzymal odpowiedzi na : 
o zatrudnienie 
o podanie ilosci dzieci z solectw korzystaj'\.cych z sekcji 
Radny Krzysztof Bartnicki, zaproponowal aby na podstawie analizy wyci'lgn'\.c 
wnioski z: 
o promocji Zamku oraz organizowanych imprez kulturalnych 
o dzialalnosci i udzialu w sekcjach 
o promocji Zamku poprzez obiekt zamkowy 
o dzialan wychowawczych poprzez promowanie kultury 
Radny Morciniec podkreslil , ze "sekcje" to jedynie szyld.Nalezy ustalic co 
mamy na mysli mowi'\.c 0 sekcjach zainteresowan.Gmina na t~ dzialalnosc 
przeznacza srodki finansowe, a jaki jest sposob ich wydatkowania ? Co Pani 
Dyrektor rozumie pod haslem wynagrodzenia i oplaty ?Radny stwierdzil , iz 
bardzo ch~tnie zapoznal by si~ z rachunkami telefonicznymi. 

http:dzialan.Do
http:Przewodnicz'\.ca
http:3.Przewodnicz'\.cy
http:2.Przewodnicz'\.cy
http:l.Przewodnicz'\.cy
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Radny Krystian Kielbasa podkreslil koniecznosc ukierunkowania oczekiwan i 
zaproponowal precyzyjne okreslenie inwentaryzacji zasobow kulturotworczych 
na terenie gminy.Organizuj~c imprezy korzysta si~ z zespolow z zewn~trz, 
zamiast promowac te , ktore dzialaj~ na terenie gminy.Co i jak zostalo 
zrealizowane z celow oraz zadan uj~tych w statucie i jak to si~ rna do potrzeb 
mieszkancow gminy? Zamek jest obiektem historycznym - He kosztuje jego 
utrzymanie? Ile kosztuje kultura realizowana na tym terenie? Te dwie rzeczy 
trzeba koniecznie rozdzielic. 
Przewodnic~ca Komisji przedstawila wyci'l,g z protokolu Komisji z dnia 8 maja 
br , w ktorym Dyrektor CK podala: koszty dzialu bibliotek / 132.920 zl / , 
koszty utrzymania Zamku / 396.313 zl/ , koszty organizacji imprez / 202.355z1/, 
koszty dzialalnosci pomocniczej / 170.168 zl / , koszty zarz~du / 327.345 zl/ 
oraz koszty dzialu marketingu i organizacji imprez : w tym folder i Kurier 
/ 128.785 zl /.Po wizytach na terenie osrodkow kultury w gminach Gierahowice 
i Wielowies Pani Bukowska przedstawila koszty tych osrodkow : 
o GOK Gierahowice: budzet 505.000 zl. 
Na terenie Gminy dzialaj~ 4 swietlice .Koszt dzialania 1 swietlicy to 75.000 zl 
Zatrudnionychjest 18 osob - place zatrudnionych to 380.000 zl 
35.000 zl to koszt zatrudnienia 4 dyrygentow oraz inne zlecenia 
60.000 zl wydatkowano na zakup imprez. 
o GOK Wielowies: budzet 204.000 zl + 30.000 zl dochodu wlasnego 
Na terenie Gminy dziala 9 swietlic . Swietlice dzialaj~ w budynkach szkol po 
likwidacji, OSP w Blazejowicach oraz zabudowaniach parafialnych. 
Swietlice dzialaj~ od pazdziemika do kwietnia.2-3razy w tygodniu zaj~cia 
prowadz~ instruktorzy z tego srodowiska / cz~sto emerytowani nauczyciele / 
na umow~ zlecenie.W osrodku w Wielowsi pracuje 5 osob na 3,5 etatu oraz 9 
instruktorow.Koszty : 
o 64.000 zl place 9 instruktorow + utrzymanie 
o 32.000 zl sekcje , kola zainteresowan i imprezy / dni Wielowsi + 2 x 

dOZynki/ 
o ok. 100.000 zl- place dla 3,5 etatu 
Biblioteki dzialaj~ osobno - koszt 175.000 zl 
Palac w Wielowsi utrzymywany jest przez Gmin~. 
Radny Pawlowski powoluj~c si~ na dzialalnosc instytucji kultury w Wielowsi 
stwierdzil , ze w naszym osrodku jest zatrudniony sztab ludzi - co robi~ 
instruktorzy? - jaki jest cel zatrudnienia osoby do marketingu skoro Pani 
Dyrektor obiecywala starania 0 pozyskiwanie srodkow? 
Radny Krystian Duda poparl wczesniejsze wypowiedzi , ale rownoczesnie 
podkreslil , ze s~ poczynania , ktore maj~ pozytywny wplyw na obiekt zamkowy 
/ widac , ze cos tam si~ dzieje /.Uruchomienie swietlic na solectwach po cz~sci 
leZy w kompetencji Rady.Nie mozna wymagac jezeli nie przedstawi si~ potrzeb 
o kaZde solectwo rna inne oczekiwania. 

http:gminy.Co
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Radny Ewald Laksa dodal , ze poprzednia Pani Dyrektor jeZdzila po solectwach 
i zapoznawala si~ z ich potrzebami - dzis s~ skladane zapotrzebowania , ktore 
nie zawsze s~ realizowane. 
Pan Andrzej Morciniec zaproponowal , aby zapoznac si~ z kosztami oraz 
przychodami sekcji zainteresowall. 
Radny Krzysztof Bartnicki poinformowal , ze istotn~ spraw~ na rok 2008 jest 
opracowanie kalendarza imprez .Jezeli zostanie on przygotowany z 
odpowiednim wyprzedzeniem to nie moze bye problemu z prezentowaniem si~ 
na tych imprezach sekcji dzialaj~cych przy CK. 
Pan Krystian Kielbasa w zwi~zku z powyzszymi wypowiedziami zaproponowal 
aby: 
o 	 dokonac zbilansowania przewidywanych imprez i niedopuszczae do 

organizowania imprez w tym samym terminie 
o przygotowac szczegolowy preliminarz wydatkow 
Pan Marcin K wasniok ustosunkowuj~c si~ do wczesniejszych wypowiedzi 
podkreslil , ze naleZy : 
o 	 przeorientowac dzialalnosc CK na dzialalnose sekcji , zespolow itp. 
o 	 wspierae dzialania arty stow z terenu naszej gminy 
o 	 oprocz projektow inwestycyjnych , przygotowae projekty w dziedzinie 

kultury I np. organizacja festiwali , przegl~dow itpJ 
o 	 prowadzie dzialalnosc kulturaln~ tak , aby zaspokoie potrzeby mieszkancow 

miasta oraz solectw 
o ograniczye zatrudnienie na plaszczyznie pracownikow nieprodukcyjnych 
W uzupelnieniu tej wypowiedzi radny Marek Rotkegel dodal , iz nalezy : 
o 	 promowae dziedzictwo naszego regionu 
o 	 promowae kultur~ wyzszego rz~du , ale w malych formach 
o 	wykorzystae rodzimy potencjal kulturotworczy - CK musi bye otwarty na 

mieszkancow miasta gminy i wsp61pracowae z solectwami , klubami 
sportowymi , stowarzyszeniami itp. 

Pani Bukowska stwierdzila , iz nalezy m~drze wykorzystae to co posiadamy na 
swoim terenie nie zamykaj~c si~ calkowicie na dzialalnosc kulturalna z zewn~trz 
Pan Marek Rotkegel zasugerowal , aby zastanowie si~ nad organizacj~ drogich 
imprez np. Gala I ile kosztuje , co mamy w zamian I i dodal , ze koszty imprez 
powinny bye podane w sposob analityczny - wtedy b~dzie moma okreslie te 
imprezy ,ktore chcemy zeby si~ odbyly. 
Pan Slawomir Zarzecki przykladowo podal , ze koszt zakupionych przez CK 
imprez to kwota ok. 220.000 zl ,podczas gdy w Gierahowicach wynosi on 
60.000 zl , a w Wielowsi 32.000 zl 
Pan Pawlowski w swojej wypowiedzi podkreslH ,ze festyny oraz imprezy 
powinne bye organizowane przy jak najnizszych nakladach i wykorzystaniu 
lokalnych grup artystycznych , gdyz Centrum Kultury jest osrodkiem dla 
ludzi z naszej gminy. 
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W dalszej wypowiedzi Pan Pawlowski stwierdzil , iz domaga si~ zapewnienia 
zorganizowania zaj~c na czas ferii i wakacji dla dzieci na terenie calej Gminy. 
W podsumowaniu dyskusji w powyzszym temacie czlonkowie Komisji zwrocili 
si~ do Dyrektora Centrum Kultury 0 pisemne ustosunkowanie si~ do 
przeglosowanych wnioskow oraz 0 odpowiedi ustn~na te wnioski podczas 
posiedzen wszystkich Komisji stalych Rady ,ktorych tematem b~dzie budZet 
Gminy na rok 2008 . 
Wnioski Komisji zostaly przyj~te jednoglosnie : 

~ I/przeprowadzenie inwentaryzacji dzialan kulturotworczych , ktore maj~ 
---~--..;;::.( 

__--"'<:::--"m"'iejsce na terenie naszej gminy 
2 pracowanie kalendarza imprez , ktory b~dzie wynikiem ze spotkania z 

radnymi , soltysami , stowarzyszeniami ,dzialaczami itp. w terminie 
do 31.01.2008 r. 

3/poszerzenie dzialalnosci sekcji zgodnie z celami statutowymi - po 
rozpoznaniu potrzeb 

4/uruchomienie dzialalnosci swietlic na solectwach - po rozpoznaniu 
warunkow , potrzeb i mozliwosci 

5/uruchomienie zaj~c dla dzieci i mlodziezy w okresie ferii i wakacji przy 
wspolpracy z Dyrektorami Szkol , Kierownikiem Osrodka Pomocy Spolecznej 
i soltysami 

61 analityczne przedstawienie kosztow : 
aI utrzymania Zamku 
bl prowadzenia dzialalnosci kulturalnej oraz imprez 
cl przychodow i kosztow dzialalnosci sekcji 

71 organizowanie festynow i przegl~dow wlasnych zespolow oraz przy 
wsp61pracy z gminami osciennymi 

W zwi~zku z wypowiedzi~ Pana K wasnioka - radny Krystian Kielbasa zwrocil 
si~ 0 wyjasnienie : dlaczego proby Choru nie mog~ odbywac si~ na Zamku ? 
o kolejne wyjasnienie zwrocil si~ radny Morciniec , a dotyczy ono obiecanego 
pomieszczenia dla sekcj i modelarskiej - co w tym kierunku zostalo zrobione ? 
Radny podkreslil , ze mlodzieZy nie naleZy narzucac rodzaju sekcji , ale pytac 0 

ich zainteresowania. 

Po wyczerpaniu tematu radny Zarzecki zglosil wniosek 0 przeprowadzenie 
kontroli przez Komisj~ Rewizyjn~ kosztow wszystkich imprez zorganizowanych 
przez Centrum Kultury w 2007 r. 
Wniosek zostal przyj~ty wi~kszosci~glosow I 4:0:2 I i zostanie przedstawiony 
na Sesji Rady Miejskiej. 

Pan Marcin Kwasniok ponownie przedstawil propozycj~ organizacji Dnia 
Wolontariusza i zwrocil si~ 0 pomoc w opracowaniu scenariusza. 
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W trakcie dyskusji zrodzila si~ koncepcja , aby t~ skromn~ uroczystosc 
zorganizowac po przyjezdzie przedstawiciela gminy Hohenau z darami dla 
dzieci przedszkolnych i OPS-u. 
Pan Slawomir Zarzecki zwr6cil si~ 0 dyskusj~ na kolejnym posiedzeniu Komisji 
w sprawie powolania Zesporu Obsrugi Szk61 i Przedszkoli . 
Pani Maria Bukowska , kt6ra brala udzial w spotkaniach dotycz~cych tego 
tematu poinformowala , ze zrodzila si~ koncepcja utworzenia w szkolach 
stanowisk ksi~gowych . Jezeli decyzja w tym temacie zostanie podj~ta -
Burmistrz napewno przedstawi j~Radzie Miejskiej. 

o godz. 18.40 obecni na posiedzeniu udali si~ na spotkanie z dzialaczami Klubu 
Zamkowiec. 
Dzialacze Klubu poinformowali 0 propozycjach wykorzystania obiektu nie tylko 
dla czlonk6w Klubu , ale r6wniez dla dzieci i mlodzieZy oraz innych organizacji 
np w~dkarzy. Po Walnym Zgromadzeniu , kiedy zostan~wybrane nowe wladze 
Klubu do Statutu zostanie dodany wpis 0 prowadzeniu dzialalnosci 
gospodarczej. 
Dzialacze Klubu zwr6cili si~ do radnych oraz czlonk6w Komisji branzowej 0 

poparcie dla zakonczenia inwestycji wraz z wyposai:eniem . 

Przewodnicz~ca Komisji 

Mari~tUJ;t. 


